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حجت الاسلام والمسلمين قرائتی در مراسم عزاداری رحلت پيامبر 

مكرم اسلام )صلی الله عليه و آله(، شهادت امام حسن )عليه السلام( 

و امام رضا )عليه السلام(، به برگزاری جلسات مداوم مذهبی برای 

پاسخگويی به سؤالات جوانان تأكيد كرد.

مراسم عزاداری رحلت پيامبر مكرم اسلام )صلی الله عليه و آله(، 

شهادت امام حسن )عليه السلام( و امام رضا )عليه السلام( به همت 

نهاد  رابط  دندان پزشكی،  دانشكده  فرهنگی  دانشجويی  معاونت 

نمايندگی مقام معظم رهبری در دانشكده دندان پزشكی، اعضای 

هيئت علمی و استادان دانشكده دندان پزشكی، همه تشكل ها و 

كانون های دانشجويی دانشكده دندان پزشكی و كاركنان و كارمندان 

دانشكده دندان پزشكی، هم زمان با اقامه نماز جماعت ظهر و عصر 

روز سه شنبه 17 آذر 94 در دانشكده دندان پزشكی دانشگاه علوم 

پزشكی تهران برگزار شد.

در ابتدای اين مراسم و پس از تلاوت آياتی از كلام الله مجيد، دكتر 

محمد بيات، رئيس دانشكده، ضمن تسليت ايام عزاداری دهه پايانی 

صفر، به حضار شركت كننده، به خصوص حجت الاسلام والمسلمين 

قرائتی خيرمقدم گفت.

در ادامه اين برنامه حجت الاسلام والمسلمين قرائتی ضمن تسليت 

ايام عزاداری اظهار داشت: شايد اين مطالبی كه امروز اينجا بيان 

می شود برای كسی كه عمری پای منبر نشسته است و اعتقاداتش 

سخنرانی با موضوع »چرايی دين« در دانشکده دندان پزشکی

حجت الاسلام والمسلمین قرائتی: وظیفه دین، 
پاسخگویی به نیازهای عالی بشر است
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محكم شده، مسائل حل شده ای باشد، اما اكثر شما حضار شركت كننده 

با جوانان و دانشجويان ارتباط داريد و بايد برای پاسخگويی به 

پرسش های اين جوانان آماده باشيد.

وی با بيان اينكه اولين سؤالی كه برای جوان مطرح می شود اين 

را در سه دسته  بشر  نيازهای  برای چيست؟«،  است كه »دين 

كلی معرفی كرد و گفت: دسته اول نيازهای بشر، نيازهای فردی 

از قبيل خوراک، پوشاک و مسكن است كه برای هر فردی لازم 

است؛ دسته دوم نيازها، نيازهای اجتماعی از قبيل قانون، رهبر 

و ... است كه برای جامعه ای از انسان ها لازم است و دسته سوم 

نيازها، نيازهای عالی هستند كه معرفت و شناخت ازجمله نيازهای 

عالی بشر به شمار می روند.

 وی با اشاره به اينكه وجه تمايز و برتری انسان نسبت به ساير 

موجودات، همين نيازهای عالی اوست اظهار داشت: همه حيوانات و 

گياهان نيازهای فردی را دارند و تعدادی از جانوران نظير زنبورعسل 

و مورچه، نيازهای اجتماعی را دراند؛ اما وجه تمايز انسان با ساير 

موجودات، معرفت و شناخت اوست.

 حجت الاسلام والمسلمين قرائتی، وظيفه دين را پاسخگويی به اين 

نيازهای عالی بشر معرفی كرد و گفت: ارزش بشر و انسان به معرفت 

و شناخت اوست و دين به انسان اين معرفت و شناخت را می دهد.

وی در ادامه با اشاره به اينكه عقل بشر برای پاسخگويی به همه 

مشكلات انسان كافی نيست، اظهار داشت: دليل روشن ين موضوع، 

حس پشيمانی در انسان است؛ يعنی اگر عقل برای هر كاری كافی بود، 

هيچ انسانی در هيچ مرحله ای نمی بايست احساس پشيمانی می كرد.

مسئول ستاد اقامه نماز كشور با اشاره به اينكه يكی از سؤالات رايج 

جوانان، بحث ولايت فقيه است؛ اظهار داشت: ولايت فقيه در همه 

جای دنيا حكم فرماست و معنای منطقی ولی فقيه يعنی كسی 

كه در بن بست ها و اختلافات نظر آخر را بدهد و اين وظيفه در 

كشور ما خوشبختانه به عهده يک مجتهد عادل و جامع الشرايط 

قرارگرفته است.

وی با بيان اينكه ما اعتقاد به عصمت ولی فقيه نداريم؛ اظهار داشت: 

عصمت و حجت شرعی 2 بحث متفاوت است و ما اعتقادداريم كه 

ولی فقيه حرفش حجت است؛ چون در اين زمينه خبره و مطلع است.

حجت الاسلام والمسلمين قرائتی در بخش ديگری از سخنان خود با 

اشاره به اينكه نسل جديد بايد با جنايات غرب و آمريكا آشنا شود؛ 

اظهار داشت: اطراف ايران پر است از كشورهايی كه مردم آن حتی 

يک بار هم انتخابات را تجربه نكرده اند، نظام های ديكتاتوری بر آنان 

حاكم است و فشار و ضربه به اقليت های مذهبی به شدت وجود دارد؛ 

اما غرب و در رأس آن ها آمريكا در مقابل اين جنايات سكوت كرده اند 

و دائم قطع نامه های حقوق بشری بر ضد ايران تصويب می كنند.

وی افزود: آمريكا حاضر نيست تكنولوژی و علم خود را در اختيار 

ما بگذارد ولی در عوض برای انحراف جوانان ما اقسام شبكه های 

ماهواره ای مستهجن و ... را به آسانی در اختيار آنان قرار می دهد.

مؤلف تفسير نور با اشاره به اينكه منكر ضعف های موجود در سيستم 

اداره كشور نيستيم؛ اظهار داشت: بنده 30 سال مشاور وزير بوده ام 

و كاملًا با نقايص و ضعف ها آَنايی داريم و همواره شعار من اين 

بوده كه »توجيه مشكلات و كاستی ها، حماقت است؛ تضعيف نظام 

خيانت است و تكميل عيب ها و نواقص موجود، رسالت است«.

حجت الاسلام والمسلمين قرائتی با اشاره به اينكه در اسلام چيزی به 

نام فارغ التحصيلی نداريم، اظهار داشت: در قرآن كريم از قول پيامبر 

داريم »رب زدنی علما« و اين به معنای اين است كه دانشجويی، 

حدومرز و انتهايی ندارد؛ ولی ما نبايد خود و زندگی مان را درگير 

اين عناوين و مدارک كنيم.

وی با بيان اينكه حتی پيامبر مكرم اسلام از علم بدون فايده به خدا 

پناه می برد؛ افزود: متأسفانه مشكلی كه گريبان گير همه ماست 

اين است كه بسياری از علوم ما فايده و نفعی ندارد و مشكلی از 

مشكلات مردم و جامعه برطرف نمی كند.

حجت الاسلام والمسلمين قرائتی در خاتمه اظهار داشت: قطعاً در يكی 

جلسه كوتاه نمی توان حتی به بعد كوچكی از شخصيت نبی مكرم 

اسلام پرداخت؛ اما برگزاری منظم اين گونه جلسات مذهبی؛ برای 

پاسخگويی به نيازها و سؤالات جوانان؛ امری لازم و مبارک است.

در ادامه مراسم، عبادی، مداح اهل بيت عليهم السلام به مديحه سرايی 

و نوحه خوانی پرداخت و در خاتمه مراسم، عزاداران ميهمان سفره 

اهل بيت عليهم السلام شدند.


